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ARABIC

يوجد في غازي عنتاب حوالي ٤٠٠,٠٠٠ لاجئ سوري وقرابة ١٠٠,٠٠٠ امرأة في سن الإنجاب. مع أن المرافق التركية الصحية تبذل أقصى طاقاتها للتعامل مع هذه الأعداد الإضافية إلا أنها مكتظة وفي بعض الأحيان لا تراعي الخصوصيات الثقافية للاجئين السوريين، لذلك قررت منظمة أطباء بلا حدود فتح عيادة للنساء السوريات.
فتحت عيادة منظمة أطباء بلا حدود، في غازي عنتاب، أبوابها في أواخر شهر كانون الأول/ديسمبر، وبدأت بتوفير الرعاية الصحية للنساء بالمجان إلى جميع اللاجئين، بغض النظر عن وضعهم الرسمي، وتتضمن الخدمات الصحية رعاية ما قبل الولادة وما بعد الولادة والتخطيط العائلي وإستشارات أمراض النساء، ونقوم بتحويل حالات الولادة والحالات الأكثر تعقيداً إلى مستشفى تركي محلي.

يوجد لدينا فريق طبي سوري بالكامل مكون من أخصائي وإخصائية طب توليد ونساء وقابلتين. نأمل في رفع عدد إستشاراتنا إلى ٢,٠٠٠ إستشارة بالشهر ومتى ما إزدادت نشاطاتنا سنقوم بزيادة عدد العاملين معنا.

نضمن في عيادتنا منهج يراعي الثقافة وكيفية التعامل مع النساء السوريات، ويتكلم أفراد الطاقم اللغة العربية ويفهم حاجات ومخاوف النساء ويوفر لهم بيئة خاصة وهادئة لمعالجة مشاكلهم.

العيادة هي مشروع مشترك بين منظمة أطباء عبر القارات وهي منظمة أنسانية طبية أخرى تقدم الرعاية الصحية للأطفال في نفس المنشأة وهذه خدمات مكملة لما نوفره ويمكن لك أن ترى ذلك في غرفة الإنتظار.

تقع العيادة في Mücahitler Mah. 52060 Nolu Sok. No:3/1 Şehitkamil/Gaziantep مقابل Medikal Park وساعات العمل من ٨:٣٠ صباحاً حتى ٥:٣٠ مساءً ويمكن للمرأة أن تأتي في أي وقت خلال ساعات العمل لتحديد موعد. www.facebook.com/MSF.Syria
ENGLISH

MSF’s clinic for Syrian women in Gaziantep

There are around 400,000 Syrian refugees and around 100,000 women of childbearing age in Gaziantep. Even though Turkish health facilities are working at their full capacity to deal with the additional numbers it is overcrowded and sometimes does not take into account the cultural sensitivities of Syrian refugees. This is why MSF decided to open a clinic for Syrian women.

MSF clinic in Gaziantep opened in late December, and it started offering free health care for women and all the refugees, regardless of their official status, the health care services include; prenatal care, post-natal, family planning, and gynaecology consultations. We refer deliveries and more complicated cases to a local Turkish hospital.

We have a fully Syrian team comprised of two obstetrics and gynaecology specialists, one is a female doctor and the other is a male doctor, and two midwives. We hope to increase the number of consultations to 2,000 per month and as our activities increase we will increase the number of our staff. 

In our clinic we guarantee a culturally sensitive approach when dealing with Syrian women, all of the staff speak Arabic, and understand the needs and fears of women and provide them with a private and quiet environment to address their problems.

The clinic is a joint project with Physicians Across Continents, another medical humanitarian organisation, which offers paediatric care in the same facility. They are very complementary services we are offering and you can see it in the waiting room.

The clinic is situated in Mücahitler Mah. 52060 Nolu Sok. No:3/1 Şehitkamil/Gaziantep and the opening hours are 0830 – 1730. Women can come at any time during opening hours to make an appointment.
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